

Title (en)  
CONTROL EQUIPMENT FOR A TOWED SUBMARINE ACOUSTIC-WAVE EMITTER, IN PARTICULAR FOR MINE DREDGING.

Title (de)  
ÜBERWACHUNGSGERÄT EINES GESCHLEPPPTEN UNTERWASSERGERÄUSCHERZEUGERS, INSBESONDERE ZUM RÄUMEN VON MINEN.

Title (fr)  
EQUIPEMENT DE CONTROLE D'UN EMETTEUR D'ONDES ACOUSTIQUES SOUS-MARIN REMORQUE, NOTAMMENT POUR LE DRAGAGE DES MINES.

Publication  
**EP 0423203 A1 19910424 (FR)**

Application  
**EP 89908198 A 19890627**

Priority  
FR 8808992 A 19880704

Abstract (en)  
[origin: WO9000135A1] Equipment for controlling output parameters of a submarine acoustic wave emitter (10) towed by a vessel (20), comprising at least one receptor (40) towed by said vessel along with the transmitter, the acoustic signal received by the receptor being subsequently compared with the signal produced by the transmitter. The receptor according to the present invention is towed behind the transmitter and at a distance therefrom generally equal to that separating the transmitter from a point (41) situated in the perpendicularity of the vessel, or from another reference point for controlling said transmission parameters. The signal received by the receptor can in particular be used to regulate the transmission level of the transmitter so that the acoustical level produced by the transmitter in the perpendicularity of the vessel or in said reference point is maintained below a predetermined limit.

Abstract (fr)  
L'invention concerne un équipement de contrôle des paramètres d'émission d'un émetteur sous-marin (10) d'ondes acoustiques remorqué par un navire (20), comprenant au moins un récepteur (40) remorqué par le navire en même temps que l'émetteur, le signal acoustique capté par le récepteur étant ensuite utilisé pour comparaison au signal produit par l'émetteur. Selon l'invention, le récepteur est remorqué en arrière de l'émetteur et à une distance de celui-ci sensiblement égale à la distance séparant l'émetteur d'un point (41) situé à l'aplomb du navire ou autre point de référence pour le contrôle desdits paramètres d'émission. Le signal capté par le récepteur peut notamment permettre d'asservir le niveau d'émission de l'émetteur, de sorte que le niveau acoustique produit par l'émetteur à l'aplomb du navire ou audit point de référence reste en-deçà d'un seuil donné.

IPC 1-7  
**B63G 7/08**

IPC 8 full level  
**B63G 7/08** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**B63G 7/08** (2013.01)

Citation (search report)  
See references of WO 9000135A1

Designated contracting state (EPC)  
BE DE GB NL

DOCDB simple family (publication)  
**WO 9000135 A1 19900111; EP 0423203 A1 19910424; FR 2633584 A1 19900105; FR 2633584 B1 19941007**

DOCDB simple family (application)  
**FR 8900331 W 19890627; EP 89908198 A 19890627; FR 8808992 A 19880704**